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ZPRAVODAJSTVÍ 

 

 
Školní parlament v ZŠ Krčín 
Náš školní parlament v ZŠ Krčín si vedl v prvním pololetí skvěle. Nasbíral spoustu víček, které 
pomáhají nemocným dětem. Indickému chlapci Arunovi díky  adopci na dálku posílá peníze, 
které mu zajišťují vzdělání. Parlament dále 
podpořil fond Sidus, který pomáhá 
nemocným a postiženým dětem, zorganizoval 
vánoční výstavu, kde získané peníze šly na již 
zmíněnou adopci a také na workautové hřiště 
u nás v Krčíně. O tomto hřišti již jednali naši 
zástupci s představiteli města. Město již má 
plán hřiště, který se parlamentu moc 
nezamlouvá, a proto budou členové 
parlamentu dělat vlastní. Ještě se uvidí, jak 
celé to hřiště bude vypadat a kde bude. Další 
informace o parlamentu a aktuality si můžete 
přečíst na našich stránkách 
https://parlament-zskrcin-
cz.webnode.cz/pokoje/ 
Napsala: Michaela Pošvová 

 
 
 

https://parlament-zskrcin-cz.webnode.cz/pokoje/
https://parlament-zskrcin-cz.webnode.cz/pokoje/
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ZIMNÍ OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE  
Jako každý sudý rok (už od roku 2004) se 
v České republice pořádala zimní Olympiáda 
dětí a mládeže. Z každého kraje se podle 
úspěšnosti vybralo několik jednotlivců, kteří 
se vydali do karlovarského kraje bojovat o 
olympijské medaile. Zastoupení tam měl i náš 
královehradecký kraj, který v celkovém součtu 
bodů skončil na druhém místě, což je úžasný 
výsledek. Soutěžilo se v následujících 
sportech: krasobruslení, rychlobruslení, lední 
hokej, akrobatické lyžování, snowboarding, alpské disciplíny (obří slalom, slalom, paralelní 
slalom družstev), běžecké lyžování, biatlon, lyžařský orientační běh, lední hokej, karate, 
šachy. Kraj, ve kterém se olympiáda koná, si může vybrat jeden sport (disciplínu), který ho 
charakterizuje a je v něm úspěšný a zařadit ho do soutěžních disciplín. Pro tento rok to byla 
hra na elektrické klávesové nástroje.  
Jako bonus tu mám rozhovor s karatistkou Sárou Stejskalovou (13 let), která na Olympiádě 
dětí a mládeže reprezentovala Pardubický kraj. 
Jak ses vlastně na ODM dostala?  
„Z našeho kraje se podle bodů za rok 2019 vybírali dva starší žáky, dvě starší žákyně, dva 
dorostenci a dvě dorostenky. A já, jelikož jsem měla dost bodů, tak jsem mohla jet.“ 
Proč zrovna karate? Co tě k němu dovedlo a jak jsi začínala? 
„Ke karate jsem se dostala přes moji kamarádku Nelču, protože její bratr se karate věnoval. A 
tak jsme od první třídy začaly chodit na tréninky. Myslím si, že bych se ke karate dostala 
stejně, jelikož náš soused je trenérem. Pamatuju si, že na začátku mě to bavilo, protože to 
bylo něco nového. Potom to bylo trochu horší, protože se musely vypilovat základní techniky 
a postoje, abychom mohli pokračovat dál. Takže jsme pořád opakovali asi těch pět technik a 
jednu katu (sestava). To už ale máme za sebou, umíme podstatně víc věcí, a proto i ty 
tréninky jsou sice o to náročnější, ale různorodější.“  
Soutěžila jsi ve dvou disciplínách – kata a kumite. Jaký je mezi nimi rozdíl? 
„Kata je taková sestava složená z útočných a obranných technik a postojů. Techniky musí být 
přesné, tvrdé, v katě musíte mít stabilitu, zacvičit ji dynamicky, rozfázovat ji, mít pořádné 
nasazení. Kdežto kumite je ten boj. Tady se bojuje na čas. Rozhodčí rozdávají body - buď za 
dobře provedenou techniku rukou či za kop, případně za podmet. Můžou taky udělit trestný 
bod, pokud se jedná o kontakt na soupeře, kop pod pás a mnoho dalších věcí.“ 
Jak celá olympiáda probíhala? 
 „Závodilo se od pondělí do čtvrtka. V neděli odpoledne byl zahajovací ceremoniál v 
Karlových Varech s představením krajů, maskotů a hlavně zapálením olympijského ohně. 
Sportovci byli ubytovaní v různých městech, takže my jsme hned po ceremoniálu jeli do 
Mariánských Lázní. Karate probíhalo jenom v pondělí a v úterý a právě v úterý hned po 
skončení závodů jsme vyrazili do Karlových Varů, protože tam probíhalo vyhlášení vítězů za 
uplynulé dva dny. Ve středu a ve čtvrtek jsme trošku poznávali okolí. Byli jsme na hradu 
Loket, na miniaturách známých míst ČR, prošli jsme si kolonádu a zašli si i do bazénu. Ve 
čtvrtek večer byl v Karlových Varech ukončovací ceremoniál. Vyhlásili se tam vítězové za 
středu a čtvrtek, pořadí krajů, klasické děkování a proslovy a pak už jen sednout do auta a jet 
domů.“ 
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Co Ti ODM přinesla a co si z ní odnášíš? 
„Odnáším si určitě spoustu super zážitků, i zkušeností, protože jsem tam potkala hodně 
dobrých soupeřů. Vím, co jsem tam pokazila a na čem musím zapracovat. Taky jsem poznala 
nové lidi a mohla jsem si prožít tu speciální atmosféru, která se od normálních závodu přeci 
jen liší. Domů jsem si taky přivezla nějaké to nechlazení, takže momentálně ležím a léčím 
se.“ 
Anna Hladíková 
 

 

Představujeme paní učitelku Andreu Barešovou 
V páté třídě došlo k veliké změně. Dostali jsme totiž novou paní učitelku jménem Andrea 
Barešová, protože bývalá paní učitelka Monika Drašnarová odešla na mateřskou dovolenou. 
Abychom ji vám více představili, tak jsme si s paní učitelkou připravili krátký rozhovor. 
 

1. Jaký je váš nejoblíbenější předmět?        
MATEMATIKA, CHEMIE 

2. Jaký jste se nejraději učila předmět, když jste sama chodila do školy?    
CHEMIE 

3. Která je vaše nejoblíbenější barva?       
       ŽLUTÁ 
4. Které je vaše oblíbené zvíře a máte nějaké doma?   
5.  PES, KOČKA – DOMA MÁME KOCOURA A KŘEČKA 
6. Jaká je vaše vysněná dovolená?             
       NAVŠTÍVIT AUSTRÁLII 
7. Máte nějaké předsevzetí na rok 2020?  
       PŘEDSEVZETÍ SI NEDÁVÁM 
8. Které jídlo je vaše nejoblíbenější?  

               
9. Který je váš nejoblíbenější film?             

              RÁDA KOUKÁM NA ČESKÉ FILMY - PELÍŠKY  
Děkujeme za rozhovor a přejeme paní učitelce, ať se jí u nás ve škole líbí.   
Marek Vintera a Josef Zimla 5. A  

 
 

TŘI KRÁLOVÉ  
Tři králové, Kašpar, Melichar a Baltazar, 
navštívili Ježíška v Betlémě malou chvíli po 
jeho narození.  Dnes chodí Tři králové 6. 
ledna, zvoní u domu lidí a zpívají písničky a 
vybírají od lidí peníze na charitativní účely. A 
jak poznat PRAVÉ Tři krále? Lidé, kteří chtějí 
mít jistotu, že peníze dávají pravým třem 
králům a ne podvodníkům, by se měli zaměřit 
na pár jednoduchých věcí: koledníci 
Tříkrálové sbírky mají pokladničky s logem 
Charity ČR, kasička je zapečetěna a na pečeti 
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je razítko příslušného obecního či městského úřadu. Vedoucí skupinky by se měl na požádání 
prokázat legitimací koledníka s podpisy odpovědných osob, případně i razítka diecézní 
Charity. Údaje na průkazu koledníka navíc musejí souhlasit s údaji v jeho průkazu totožnosti, 
který si dárce může také vyžádat. 
ZDROJ: www.trikralovasbírka.cz  
 
 
A teď KRÁTKÝ rozhovor s děvčaty, která také chodila za tři krále a vybírala na charitu :                                          

1. Jak dlouho vám trvá, než obejdete třeba jednu vesnici?  

       Podle toho, jak nám lidé otevřou, asi 4 hodiny.  
2. Zpíváte někdy i jinou koledu, nebo stále tu stejnou? 

      Pokaždé stejnou. 
3. Musíte vy jako děti chodit na tři krále i s nějakým dospělým?  

       Ano, protože nejsme plnoletí.  
4. Jak dlouho už chodíte na tři krále? 

Kamča 5 let  a Míša 4 roky.  
       
      Děkujeme za krátký rozhovor Kamče, a Míše.                                                                               
                                                                                                  Zpracovala – Karina Ptáčková 6. A  
 

 

Dobrovolní hasiči Červený Kostelec 
Protože se mi poštěstilo být u výjezdu kosteleckých dobrovolných hasičů, rozhodla jsem se, 
že o tom napíšu. Tento sbor dobrovolných hasičů působí už 125 let. A pomáhá při menších 
požárech, nehodách, uvíznutí a u dalších podobných situací. 
Ptáte se, jak to funguje při výjezdu? 
Každý hasič má náramek, který má pořád u sebe, když se stane nehoda, bouračka nebo 
cokoliv jiného, kde dobrovolní hasiči musí být, tak se 5 hasičům, kteří mají službu, rozezní jak 
náramek, tak i telefon. V tu chvíli ať dělají cokoliv, musí se co nejrychleji dostat na požární 
stanici, kde jsou třeba i do 5 minut, i když to mají 500 metrů daleko. Tak jak jsou oblečení, 
třeba i v županu, vyběhnou ven a běží, nebo jedou k požární stanici. Prostě to berou nejkratší 
cestou třeba i přes ploty. Pokud to není požár, stačí, aby byli alespoň 4 a při požáru všech 
pět. A jak poznají, jestli to je požár, nebo nehoda? Jednak jim přijde esemeska, kde mají 
napsané, co se stalo a kde, a navíc při požáru se rozezní siréna ve městě. Když jich je 

potřebný počet, odjedou k místu nehody. Často se stává, že 
někomu ujedou. 
A jak to všechno vím? 
Silvestr jsem strávila v hasičárně, protože naši známí to s hasiči 
domluvili, abychom tam mohli slavit Silvestr. Takto slavíme už 
třetím rokem. A letošní rok se nám poprvé poštěstilo vidět 
hasičský výjezd. 
 
 

Toto je jejich logo. 
Napsala: Eliška Danihelová 

http://www.trikralov/
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KULTURA/ZÁBAVA  

 

Básníci z 5. A 
Také se vám stane, že občas nepřijdete včas? Opozdilci z 5. A, kteří nestihli ve správném čase 
hodinu tělocviku, dostali docela zajímavý úkol. Museli doma napsat básničku a přečíst ji před 
třídou. Tady se můžete podívat, jak jim to šlo. 

 
 

Máme rádi tělocvik, 
vždy děláme nějaký cvik. 

Cvičíme a cvičíme  
a přitom se bavíme. 
Se cviky si hrajeme, 

někdy tam i skáčeme.                        
Eliška Nývltová                                                                         

 
 

 
 

Tělocvik je prima předmět, 
šel by na něj snad i medvěd. 
Příště rychlejší budu snad, 

abych nemusel básničku psát. 
Jan Hladík 

 

 
 

Dneska máme tělocvik,  
budem dělat nějaký cvik 

a koho to nebaví,  
tak ať si s tím poradí, 

nejdříve se rozcvičíme,  
ať si něco nezlomíme. 

Josef Zimla 
 

Zpracovala: Barbora Halamková 

 

Příběhy s vyjmenovanými slovy 

 
Příběhy s vyjmenovanými slovy vznikaly ve 3. třídě. Najdete v textech všechna vyjmenovaná 
slova? 
B 
Bystrý obyvatel bytu v Přibyslavi byl nakupovat nábytek do svého příbytku. Koupil i byliny 
pro svou kobylu a býka. (Michala Petrová) 
Honí mě býk. Já utíkám, co mi nohy stačí, do Přibyslavi, kde bydlím v bytě s nábytkem, a ve 
stáji máme dobytek a kobylu. (Filip Řehák) 
Obyvatel obce Přibyslav měl byt plný nábytku. V příbytku pro dobytek měl obyčejnou kobylu 
a bystrého býka Zbyňka, kterému dával byliny. (Natálie Skálová) 
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L 
Slyšeli jsme, jak se plýtvá s uplynulou vodou a lýkem. Ale nevzlykejte! Lysý kluk, který rád 
lyžuje, pije pelyňkový čaj a spí s plyšovým medvídkem, určitě najde řešení! (Anna Grimová) 
Jeli jsme lyžovat do Špindlerova Mlýna a na Lysou horu. Sníh byl jako plyš, čas pomalu 
plynul…najednou jsem slyšel hrom a začalo se blýskat. Strachem jsem vzlykal a polykal slzy. 
Pak se mi rozjely lyže a uhodil jsem se do stromu. Hrozně mě bolela lýtka. Ovázal jsem lyže 
lýkem, dal jsem si čaj hořký jako pelyněk a jídlo, se kterým se neplýtvá. (Tomáš Slavík) 
U mlýna pana Lysého se blýskalo a byly slyšet hromy, proto jsme se i s lyžemi posadili na 
plyšový gauč, kde jsme polykali pelyňkový čaj, a jak čas plynul, lýtka už nás nebolela. (Radim 
Eichler) 
Plyšáci nemohou být vyrobeny z lýka, nemohou být lysí, nemohou slyšet, vzlykat, polykat ani 
něčím plýtvat. Nemohou jezdit na lyžích, nevidí ani, když se blýská nad mlýnem, nemají rádi 
pelyňkový čaj a nemohou je bolet lýtka. (Ema Uhlířová) 
Lysý lyžař zabloudil podél plynoucí vody. Poranil si lýtko. Plýtval jídlem, a tak vzlykal hlady. 
Uslyšel klapat mlýn. Zaradoval se, že se mu blýská na lepší časy. Mlynářka v plyšové vestě a 
přezůvkách z lýka mu dala polévku. I když chutnala jako pelyněk, tak ji hltavě spolykal. (Anna 
Machová) 
Ve starém mlýně bydlela babička, která špatně slyšela a lysý dědeček. K večeru se začalo 
blýskat. Babička vzlykala a polykala strachy. Čas plynul, přišla zima. Dědeček šel na lyže a 
poranil si lýtko. Babička neplýtvala časem a uložila dědečka do postele. Uvařila mu čaj 
z pelyňku a přikryla ho plyšovou dekou. Dědeček se brzy uzdravil. (Veronika Šefcová) 

 
Předbíhačky  
Máme tu další předbíhačky. V tomto čísle je vaším úkolem vybrat 
z možností a)-c) na téma pohádky z Disney. 

1. Kolik trpaslíků bylo v pohádce O Sněhurce? 

a) 5 

b) 6 

c) 7 

2. Jak se jmenoval Lociky chameleon? 

a) Pascal 

b) Patrik 

c) Neměla chameleona 

3. Co ztratila Popelka na bále? 

a) střevíček 

b) náramek 

c) paruku 

4. Co zvláštního uměla Elsa?  

a) gymnastické prvky 

b) mluvit pozpátku 

c) kouzlit 

5. Jaké postavy pomáhají mořské víle 

Ariel? 

a) krab a kosatka 

b) krab, racek a ryba 

c) žádná zvířata jí nepomáhají 

 

6. Jak se jmenovala sestra Sofie I.? 

a) Anabelle 

b) Elsa 

c) Amber 

Autorka: Vikča Džilavjanová 
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CENA GRAMMY  
Cena Grammy je každoroční ocenění, udělované Národní 
akademií hudebního umění a věd. Je to vlastně takový menší 
zlatý gramofon. Uděluje se ve Spojených státech amerických 
za výjimečné úspěchy v hudebním průmyslu. Ocenění je 
udělováno od roku 1958.                                                                                                                                                              
Cena Grammy z roku 2020 už zná své majitele, například Billie 
Eilish, Lizzo, DJ Khaled a Lil Nas X. Nejvíc cen si odnesla 18letá 
zpěvačka a skladatelka Billie Eilish, odnesla si jich rovnou pět. 
Letos se sošky zlatých gramofonů předávaly v 85 kategoriích.  
Pokud máte zájem se dozvědět o rozdávání cen z roku 2020 
více, zde máte zdroj vyhledávání: 
view-source:https//www.irozhlas.cz/kultura/hudba/ceny-
grammy-2020-billie-eilish-lizzo-lil-nas-x-kobe-bryant-hudba_2001270749_jsf 
Zpracovala – Karina Ptáčková 6. A  

 
Ferrari 250 GT Lusso 

 
Toto vozidlo je výborný zástupce značky Ferrari. Bylo jich vyrobeno jen omezené množství a 
to 351, jeden z exemplářů se dá koupit i 
v Česku. 
Motor: V12, 3L 

Převodovka: 5 stupňová manuální 

Maximální rychlost: 240km/h 

Spotřeba: 11L na 100km 

Hmotnost: 1310 Kg 

Zrychlení z 0-100 6,9 

Délka:  4410mm 

Cena: 76 700 000Kč 

 
    Autor: Michal Novák 

Štěpán Charousek 
 

Hokejové karty 
První hokejové karty NHL se objevily už kolem roku 1910 a 1913 a byly vkládány do balíčků 
s cigaretami. V roce 1994 se poprvé objevily karty české extraligy a začala je vydávat česká společnost 

APS. Dnes je sbírání hokejových karet oblíbený koníček a já se mu 
věnuji také. Dnes karty české EHL vydává hlavně společnost OFS 
Clasic a to každou sezónu Extraligy, nejprve vyjde v listopadu první 
edice, která obsahuje asi 300 karet a speciální varianty (kousek 
dresu, kousek hokejky, podpis, atd.) Po této sérii vyjde druhá část, 
která obsahuje ostatní hráče. Karty si dnes můžete koupit 
v balíčcích, a nebo ve specializovaných obchodech, a nebo na 
internetu, ale výhodnější je nákup na internetu po jedné kartě, 

protože si můžete vybrat třeba jen karty vašeho oblíbeného týmu. Některé karty mají velmi vysokou 
cenu, například karta Wayna Gretzkyho se minulý rok vydražila za 12,5 milionu korun. 

Autoři: Michal Novák a Štěpán Charousek 



8 

 

Extraliga ledního hokeje (EHL) 
Extraliga ledního hokeje je česká nejvyšší 
soutěž. Tato liga se hraje od roku 1993 a 
pouze 6 týmů ji hraje nepřetržitě. Od základní 
části sezony 2010/2011 se jmenuje TIPSPORT 
Extraliga ledního hokeje. V tomto období 
hraje Extraligu čtrnáct týmů. Základní část se 
hraje od září do února a týmy se utkají každý 
s každým a to čtyřikrát, to znamená, že se 
hraje 52 kol. Po konci základní části se hraje 
Play OFF o Masarykův pohár. Poslední dva 
týmy z EHL a první dva týmy z Chance ligy ( 
Druhá nejvyšší česká hokejová soutěž) se 
utkají v baráži, kde se rozhodne o postupu do 
EHL. První dva týmy postoupí do EHL a ty, co 
budou v baráži poslední, spadnou do Chance 
ligy. Momentálně se zvažuje zrušení přímého 
sestupu (to znamená, že se nebude hrát baráž a tím pádem nikdo nepostoupí ani nesestoupí jako to 
je v NHL). Ředitelem EHL je Josef Řezníček.                                

Autoři:  Michal Novák 
                                                                                                                Štěpán Charousek 
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Pošvová Michaela 6.A,  Ptáčková Karin 6.A, Čížková Magdalena 9.A, Džilavjanová Viktorie 9.A, Hladíková Anna 
9.A, a Romana Minaříková 
Příspěvky je možno zasílat na adresu: romana.minarikova@zskrcin.cz 
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